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HIREK
EBBEN A SZÁMBAN:

ÚJ TAGOK AZ ÖNKORMÁNYZAT
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉBEN

Megalakult az új képviselő-testület  

Városháza  Így ünnepelt a város az 

államalapításra emlékezve  

Közlemények  A kenyér lelkének 

ismerője  Folytatódhat a kastély 

felújítása  Rendőrségi Hírek

30 éves a Bakancsos Klub

Sajátos helyzet alakult ki egy külföldi befektető a 
város külterületére tervezett üzemépítése kapcsán, 
amit a magyar kormány kiemelt beruházássá nyilvání-
tott.

Öt képviselő úgy döntött, hogy ismertetett sérel-
meik és aggályaik miatt nem vesznek részt a testület 
munkájában a jövőben és átadják helyüket másnak. Az 
előző önkormányzati választáson a legtöbb szavazatot 
kapott jelöltek kerülhetnek ilyen esetben sorra, és ve-

hetik át a képviselői mandátumot. Ennek értelmében 
négy új képviselő tette le az esküt a Városházán, így 
zavartalanul és minden remény szerint az eddigitől na-
gyobb összhangban folyhat majd a munka.

Az új képviselők: Földes Zsuzsanna, Gerencsér 
István, Hegedűs Roland, Nyéki Szabolcs és Szűcs Attila 
július 10-én letették esküjüket. 

Az Ácsi Hírek pedig megkérdezte az új képviselőket 
a kialakult helyzetről és vállalt feladatuk kapcsán.

(Folytatás a 3. oldalon)
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Városházi Hírek
nak. A film egy pillanatot mutat be a te-
lepülés életéből. Az ünnepi testületi ülés 
zárásaként a film levetítése következett.

2023. június 29.-i soron kívüli testü-
leti ülés

· Ács Város Önkormányzat Képviselő-
testülete elhatározta, hogy lakossági 
fórumot szervez a Huayou Cobalt katód-
gyárral kapcsolatos tájékoztatás céljá-
ból. A fórum 2023. augusztus 31.-ig ke-
rüljön megrendezésre, helyszíne a Váro-
si Sportcsarnok legyen. A fórumra kerül-
jön meghívásra az országgyűlési képvi-
selő asszony, a Komárom-Esztergom 
Vármegyei Önkormányzat Elnöke, vala-
mint a gyár képviselője, aki a technoló-
giát ismerteti.

· Nagy Sándorné, Tóth Károly Péter, 
Heroldné Hájos Júlia, Nagy Miklós képvi-
selők 2023. július 1-jei hatállyal lemond-
tak képviselői mandátumukról.

2023. július 10.-i soron kívüli testü-
leti ülés

· Ács Város Önkormányzat Képviselő-
testülete a Helyi Választási Bizottság tá-
jékoztatóját az új önkormányzati képvi-
selők mandátumának kiosztásával kap-
csolatban elfogadta.

· Döntés született Ács Város Önkor-
mányzat Képviselő-testülete és szervei 
Szervezeti és Működési Szabályzatáról 
szóló 2/2023. (I. 23.) önkormányzati ren-
delet módosításáról, melyre bizottságok 
számának és a bizottsági tagok számá-
nak csökkentése miatt volt szükség.

· Meghatározásra kerültek a 2019-
2024. közötti önkormányzati ciklus állan-
dó bizottságainak száma és összetétele 
az alábbiak szerint:

Pénzügyi-Településfejlesztési 
Bizottság:

Elnök: Csuka László 
Tag: Nyéki Szabolcs
Tag: Szűcs Attila
Külsős tag: Tóth Ilona
Külsős tag: Silye Tamás

Ügyrendi Bizottság:
Elnök: Szűcs Attila 
Tag: Földes Zsuzsanna
Tag: Héregi Péter
Külsős tag: Héreginé Major Ilona
Külsős tag: Dr. Papp Gábor

Humán Erőforrás Bizottság:
Elnök: Héregi Péter
Tag: Gerencsér István
Tag: Hegedűs Roland
Külsős tag: Lőrincné Rosta Szilvia
Külsős tag: Tóth János

telephelyéről, az M1-M19 csomópont-
ból az MNV Zrt-től, bruttó 2.393.950 Ft 
összegért vásárolt, II. osztályú mart asz-
falttal felújítja. Az aszfalt vásárlását az 
általános tartalék terhére kívánja finan-
szírozni. Továbbá a Képviselő-testület el-
határozta, hogy az út mart aszfalttal tör-
ténő kivitelezésére vállalkozási szerző-
dést köt a Strabag Általános Építő Kft.-
vel bruttó 13.999.442 Ft összeg ellené-
ben, melyet az általános tartalék terhére 
kíván megvalósítani. Felhatalmazta a 
polgármestert a szerződések aláírására.

2023. június 23.-i soron kívüli testü-
leti ülés

· Képviselő-testület támogatta Ács 
Város Önkormányzata és a Komárom-
Esztergom Vármegyei Szent Borbála 
Kórház között 2023. július 1. napjával 
hatályba lépő védőnői ellátásra szolgáló 
ingó és ingatlan vagyon ingyenes hasz-
nálatáról szóló szerződés aláírását.

· Háromházi György képviselő beadta 
írásbeli lemondását, mely szerint képvi-
selői tisztségéről 2023. július 1-jei ha-
tállyal lemond. 

2023. június 23.-i ünnepi testületi 
ülés

· Mint minden évben, idén is ünnepi 
testületi ülés keretében átadásra került 
az Ács Város Díszpolgára díj, az Ács Váro-
sért Díj, a Bartók díj és az idei évben első 
alkalommal az Ács Város Sportjáért díj. A 
városi kitüntetések adományozására a 
Bartók Béla Művelődési Ház Dísztermé-
ben került sor.

· Az idei évben munkásságának elis 
meréséül Ács Város Díszpolgára kitünte- 
tésben részesült Szűcs Béla Albert.

· A településért végzett kiemelkedő 
munkájának elismeréséül Ács Városért 
Díjban részesült Tóth János és Markó 
Renáta.

· Az Ácsi Bartók Béla Művelődési Ház 
Könyvtár és Városi Sportcsarnok munká-
ját segítő, kiemelkedő tevékenységének 
elismeréséül Bartók Díjban részesült a 
Brtk. Ezermesterek Csoportja, melynek 
tagjai: Gregovics József, Járóka Sándor, 
Pauer József. valamint az Ácsi Bóbita 
Óvoda.

· A település sportjáért végzett kie-
melkedő munkájáért Ács Város Sport-
jáért Díjban részesült Metka Antalné és 
Pék Balázs. 

· A méltatások felolvasása valamint az 
emlékplakettek és az oklevelek átadása 
után Popovics György a Komárom-Esz-
tergom Vármegyei Önkormányzat elnö-
ke a „Mi megyénk, a mi világunk” címmel 
Európai Uniós pályázati forrásból meg-
valósult imázsfilmet adott át az ácsiak-

Ács Város Önkormányzatának Képvi-
selő-testülete 2023. június 20-án, június 
23-án, június 29-én és július 10-én, soron 
kívüli testületi ülést, június 23-án pedig 
ünnepi testületi ülést tartott. A 2023. 
június 23-i soron kívüli testületi ülés ki-
vételével a helyi kábel Tv is közvetített. A 
Képviselő-testületi üléseket megelő-
zően az anyagok kiküldésre kerültek a 
képviselők részére.

2023. június 20.-i soron kívüli testü-
leti ülés

· Hatályon kívül helyezése került a te-
lepülési hulladékkal kapcsolatos hulla-
dékgazdálkodási közszolgáltatásról 
szóló 18/2020. (IX.24) önkormányzati 
rendelet, mivel a Magyar Állam a hulla-
dékgazdálkodási közfeladat ellátásának 
jogát 2013. július 1 napjától koncesszió-
ba adja a MOL részére így az önkormány-
zati rendeletszabályozás megszűnik.

· A Képviselő-testület a szerződés-
tervezet megismerése hiányában elna-
polta a védőnői feladatok ellátásáról va-
lamint az ellátásra szolgáló ingó és ingat-
lan vagyon ingyenes használatára vonat-
kozó, a tatabányai Szent Borbála Kórház-
zal 2023. július 1. napjával történő szer-
ződéskötés jóváhagyásáról szóló dönté-
sét.

· Képviselő-testület elhatározta, hogy 
a Stumtem Kft.-vel a 2020. január 29.-én 
létrejött kegyeleti közszolgáltatási szer-
ződéseket, – a Kis-csémi és a Vaspusztai 
temetők lezárására tekintettel – 2023. 
július 1. napjával közös megegyezéssel 
megszünteti. Továbbá, megállapodást 
köt a Kft.-vel arra vonatkozóan, hogy 
évente 2 alkalommal a lezárt temetők-
ben fűnyírást végez, mely szolgáltatá-
sért díjat nem számol fel.

· Ács Város Képviselő-testülete támo-
gatta, hogy az Ácsi Gárdonyi Géza Álta-
lános Iskola Ifjúság utcai telephelyén a 
jövőben, pályázati forrásból finanszíro-
zott három csoportos bölcsőde kerüljön 
kialakításra. Felhatalmazta a polgármes-
tert, hogy az építészeti, a gépészeti, az 
elektromosság és az akadálymentesí-
tésre vonatkozó tervezési feladatok el-
látására szerződést kössön, Hanzelik 
Gábor okleveles építészmérnökkel. A ki-
viteli tervezés díja 5.390.000 Ft + ÁFA, 
amelyet az általános tartalék terhére 
kíván finanszírozni.

· Képviselő-testület elfogadta az Ácsi 
Mezőgazdasági Zrt. ajándékozási szán-
dékát arra vonatkozóan, hogy az Ács 
0392/33 hrsz-ú, az Ácsi Mezőgazdasági 
Zrt. tulajdonában álló kivett saját hasz-
nálatú utat, mint ajándékot az önkor-
mányzatnak átadja. Elhatározta, hogy az 
utat 1300 tonna a Komáromi Mérnökség 
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ÚJ TAGOK AZ ÖNKORMÁNYZAT
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉBEN

- Hogy érzi, milyen az új testület, mennyire lehet konstruk-
tív a munka?

- A választáson, mint független, pártoktól elhatárolódó je-
lölt méretettem meg magam, azonban a képviselő-testület 
előtt álló feladatok legjobb tudásom szerint történő megvaló-
sításának érdekében azon leszek, hogy sikeres legyen az  
együttműködés. Pozitívan gondolkodom és látom a lehetősé-
gét annak, hogy a jelenlegi képviselő társaimmal megfelelően 
működjön a közös munka, ezáltal a település érdekét szolgáló 
döntések szülessenek. Mindazonáltal, ha olyan helyzetbe 
kényszerülök egyedül sem félek kiállni az elveimért.

- Milyen elképzelése van képviselőként az elkövetkező 
időszakra vonatkozóan?

- A jelenlegi ciklusból hátralévő egy évben az ésszerűség 
határain belül, az előttem is ismert, kis ráfordítással, összefo-
gással megvalósítható problémák megoldását tűztem ki célul. 
Első elképzelésem, melyről sikeres egyeztetéseket folytattam 
a település vezetőségével és intézményvezető asszonnyal, az 
a központi óvoda udvarának felújítása, amihez ezúton is köszö-
nöm a vállalkozók, szülők és lakosok önzetlen felajánlásait. 
Szükségesnek érzem a temetőkhöz parkolásra alkalmas felü-
letek kialakítását, melyről a tárgyalásokat az érintettekkel el-
kezdtem. Látom a csapadékvíz elvezetés hiányát, bízom ben-
ne, hogy a korábban elnyert pályázat megvalósul és ezt mérsé-
kelni fogja, azonban a beruházással nem érintett település-
részeken fontos lenne az árkok tisztítása, helyreállítása. Több 
évre visszanyúló probléma a nem megfelelően működő vasúti 
berendezések, aminek felülvizsgálatát szorgalmazni fogom. 
Fontos lenne a ki nem épített részeken a közvilágítás további 
fejlesztése.

A rendelkezésemre álló időszakban nagy dolgokat véghez 
vinni nem tudok és ígérni is felelőtlenség lenne, azonban lehe-
tőségeimhez mérten, ésszerű döntéseimmel azon leszek, 
hogy még ha kis lépésekkel is, de előrébb vigyem, élhetővé 
tegyem a települést.

- Mit üzen a város lakóinak, az ácsiaknak mint képviselő?
- Mindannyian felelősséggel tartozunk a településünkért, 

mely a mindennapi életünk színtere, számtalan családi-, baráti 
kötelékkel. Bízom benne, hogy a kölcsönös bizalom kialakul, 
meglátásaikkal bátran fordulnak felém és nem csak a közössé-
gi médiában, hanem személyesen, akár közmeghallgatás al-
kalmával kinyílvánitják véleményüket. Tenni akarok a telepü-
lésért, hiszen ezt a feladatot önként vállaltam, azonban ehhez 
elengedhetetlen a megfelelő kommunikáció, bizalom és 
együttműködés. A célokat meghatározva, együttműködve le-
het  eredményeket elérni.

- Lemondott képviselő helyére került a testületbe, amikor 
érkezett a jelzés, illetve a felkérés, voltak -e aggályai, kellett 
-e gondolkozni azon, hogy elvállalja a feladatot, vagy három 
évvel ezelőtti jelöltként ez egyértelmű volt, hiszen amikor 
indul a választáson egy személy, az nyilván tisztában van az-
zal, hogy könnyebb-nehezebb helyzetek egyaránt adódhat-
nak majd a munka során?

- A képviselői mandátum elfogadása nem volt kérdéses szá-
momra, nem gondolkodtam rajta, hiszen tudtam, hogy vállal-
nom kell ezt a megbízatást, már csak a 2019. évi önkormány-
zati választáson rám szavazó lakosok miatt is, akik ezt a dön-
tést várták tőlem.

- Mi a véleménye az elmúlt hetekben kialakult helyzetről, 
annak kezeléséről, bízhat -e a lakosság az önkormányzatban, 
ami a tájékozódást és tájékoztatást illeti, hiszen döntési joga 
nem volt, nincs ebben a helyzetben a városnak.

- Fontosnak tartom a megfelelő kommunikàciót és a  hite-
les információk megosztását, azonban, hogy ez miként műkö-
dött az elmúlt hetekben nem tudom, nem volt rálátásom az 
önkormányzati ügyekre, valamint nem követtem oly módon 
nyomon az önkormányzat működését sem, így választ adni is 
nehéz erre a kérdésre. A gyár megvalósulásához a lakosság 
véleményét ki kellett volna kérni, viszont a jogszabályok ezt 
nem teszik lehetővé, ezért a képviselőkön sem kérhető szá-
mon úgy, hogy a döntés joga nem helyben volt.

Az önkormányzatnak mindent meg kell tenni azért, hogy a 
hatóságok a jogszabályokban előírtaknak megfelelően 
járjanak el, de nem nyilatkozhatok mások helyett, hiszen az 
önkormányzat 9 főből áll. Személy szerint mindent meg fogok 
tenni azért, hogy hiteles információkhoz jussanak a lakosok.

GERENCSÉR ISTVÁN
„Látom a lehetőségét annak, hogy a jelenlegi képviselő társaimmal

megfelelően működjön a közös munka.”

(Folytatás az 1. oldalról)

HEGEDŰS ROLAND
„Szerintem együtt, egy jó konstruktív csapat leszünk, akik tudnak

együtt dolgozni a településért.”
-Igen voltak aggályaim. Elsőre úgy gondoltam nem fogom 

elvállalni, látva a településen kialakult feszültséget és meg-
osztottságot. Miután beszéltem Polgármester Úrral és Alpol-
gármester Úrral, és láttam, hogy számítanak rám, így elfogad-
tam a felkérést, hiszen 19-ben egy csapatként indultunk a vá-
lasztáson.

- Mi a véleménye az elmúlt hetekben kialakult helyzetről, 

-Lemondott képviselő helyére került a testületbe, amikor 
érkezett a jelzés, illetve a felkérés, voltak -e aggályai, kellett 
-e gondolkozni azon, hogy elvállalja a feladatot, vagy három 
évvel ezelőtti jelöltként ez egyértelmű volt, hiszen amikor 
indul a választáson egy személy, az nyilván tisztában van 
azzal, hogy könnyebb-nehezebb helyzetek egyaránt adód-
hatnak majd a munka során?
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NYÉKI SZABOLCS
„Jó lenne egy összetartó közösségben élni, ahol nem a széthúzás, uszítás,

elégedetlenség jellemezné a város életét.”

dett munkát zökkenőmentesen tudja az új testület folytatni.
- Milyen elképzelése van képviselőként az elkövetkező 

időszakra vonatkozóan?
- Külsősként 4 éve tagja vagyok az önkormányzat pénzügyi 

bizottságának, így a város anyagi helyzetét megismerhettem. 
A bevételeket és kiadásokat ezen időszak alatt sikerült egyen-
súlyban tartani, és az éves könyvvizsgálati jelentések is mindig 
pozitívan jellemezték a gazdálkodást és a polgármesteri hiva-
tal dolgozóinak munkáját. A fejlesztési források sajnos elég 
szűkösek, így önerőből jelentős beruházásokat a város nem 
tud elvégezni, a pályázatok adta lehetőséget kihasználva le-
het előre lépni jelenleg. Pozitívan tudom értékelni, hogy a be-
ruházásoknál mindig a tartós használhatóság volt a cél, nem 
pedig a hirtelen „látványos” megoldások. A jövőben is fontos-
nak tartom, hogy az alapoktól építkezve a forrásokat jól ki-
használva lépésről lépésre fejlődés útján maradjon a város.

- Mit üzen a város lakóinak, az ácsiaknak mint képviselő?
- A környező települések városképét megnézve Ács sajnos 

el van maradva, így az adófizető, adományozó vállalkozásokra, 
cégekre nagy szükségünk van, amennyiben fel szeretnénk zár-
kózni. A pályázatokkal sajnos nem mindig a legsürgetőbb fej-

 - Lemondott képviselő helyére került a testületbe, amikor 
érkezett a jelzés illetve a felkérés, voltak -e aggályai, kellett -
e gondolkozni azon, hogy elvállalja a feladatot, vagy négy 
évvel ezelőtti jelöltként ez egyértelmű volt, hiszen amikor 
indul a választáson egy személy, az nyilván tisztában van 
azzal, hogy könnyebb-nehezebb helyzetek egyaránt adód-
hatnak majd a munka során?

- A felkérésnél gondolkodási időt kértem, ami nem a kiala-
kult nehezebb helyzet miatt volt, hanem a képviselői tisztség-
gel járó elfoglaltságot kellett beillesztenem az eddig kialakult 
életvitelembe. A választások után egy évvel új pozíciót ajánlot-
tak fel a munkahelyemen, aminek elvállalása után nagyobb fe-
lelősséget és országos feladattal járó tevékenységet kaptam 
és vállaltam. A viszonylag kevés szabadidő miatt át kellett gon-
dolnom, hogy felelősségteljesen a képviselői tisztséggel járó 
feladatokat hogyan tudom ellátni.

- Mi a véleménye az elmúlt hetekben kialakult helyzetről, 
annak kezeléséről, bízhat -e a lakosság az önkormányzatban, 
ami a tájékozódást és tájékoztatást illeti, hiszen döntési joga 
nem volt, nincs ebben a helyzetben a városnak.

- Őszintén szólva Én is jobban örültem volna, ha kereske-
delmi vagy logisztikai cég jön a városunkba. Meggyőződésem, 
hogy a gyártással foglalkozó üzemek mindegyike bocsát ki 
szennyezőanyagot, viszont gyártás nélkül a mai civilizált éle-
tünk kivitelezhetetlen. Felelős gyártóüzem működtetéssel, 
megfelelő technológia alkalmazása esetén az egészség és kör-
nyezetvédelmi kockázat csökkenthető, előírások betarthatók. 
Fontosnak tartom megismerni, hogy normál működés esetén 
milyen környezeti terhelés várható, illetve a részletes „havária 
tervet” is. Amennyiben úgy gondoltam volna, hogy a lakosság 
az önkormányzatra nem számíthat, úgy a képviselői mandátu-
mot sem vettem volna át.

Abban nem vagyok biztos, hogy a teljes gyártástechnoló-
giai folyamat nyilvános lesz, de a lehetséges veszélyek meg-
határozását, veszélyhelyzeti következményeket, intézkedése-
ket, feladatokat és felelősöket meg kell ismernünk. Meg kell 
majd győződni, hogy vészhelyzet esetén a beavatkozáshoz 
szükséges eszközök, személyzet rendelkezésre állnak-e.

- Hogy érzi, milyen az új testület, mennyire lehet konstruk-
tív a munka?

- Pozitívan állok a kihívások elé, úgy gondolom a megkez-

melt kormányzati beruházásról van szó a döntés nem a város 
kezében van. Biztos vagyok benne, hogy miután az önkor-
mányzat megfelelő információ birtokában lesz, a város lakos-
sága mindenről teljes körű tájékoztatást fog kapni. Szervezés 
alatt áll egy hasonló gyár látogatása, és lakossági fórumok is 
lesznek.

- Hogy érzi, milyen az új testület, mennyire lehet konstruk-
tív a munka?

- Még csak egy ülésen vagyunk túl, de úgy látom megvan az 
egymás iránti bizalom és tisztelet a régi és új képviselők között 
egyaránt. Szerintem együtt, egy jó konstruktív csapat leszünk, 
akik tudnak együtt dolgozni a településért.

- Milyen elképzelése van képviselőként az elkövetkező 
időszakra vonatkozóan?

- A lakosság teljes körű tájékoztatása az épülő gyárral kap-
csolatban. Szeretném elérni a város összekapcsolását a nem-
zetközi kerékpárúthoz. Játszóterek és közintézmények fej-
lesztése a város anyagi helyzetének függvényében.

- Mit üzen a város lakóinak, az ácsiaknak mint képviselő?
- A hátralévő egy évben szeretném a város lakosságát tisz-

telettel és becsülettel szolgálni. Azt szeretném üzenni, hogy 
nyugodtan keressenek, próbálok a legjobb tudásom szerint 
mindenkinek segíteni.

annak kezeléséről, bízhat -e a lakosság az önkormányzatban, 
ami a tájékozódást és tájékoztatást illeti, hiszen döntési joga 
nem volt, nincs ebben a helyzetben a városnak.

- Tudomásom szerint a város vezetése, képviselő testülete 
nem tudott a beruházásról. Jelen pillanatban is kevés informá-
ció áll rendelkezésre az épülő gyárral kapcsolatban. Mivel kie-
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lesztések valósíthatók meg, de ha van tőkéje a városnak, akkor 
célirányos sajáterős beruházásokkal élhetőbb, tisztább és 
biztonságosabb életteret lehetne megvalósítani.

Jó lenne egy összetartó közösségben élni, ahol nem a szét-

húzás, uszítás, elégedetlenség jellemezné a város életét. Po-
zitív városképpel, a meglévő lakosság megbecsülése mellett 
dolgozni szándékozó fiatalokkal, családokkal bővülhetne a 
lakosságunk.

SZŰCS ATTILA

FÖLDES ZSUZSANNA

„Úgy gondolom sikeres lehet a közös munka.”

„Azon kell dolgoznunk, hogy városunk fejlődjön, és hogy az Ácsiak javát szolgáljuk.”

- Lemondott képviselő helyére került a testületbe, amikor 
érkezett a jelzés illetve a felkérés, voltak -e aggályai, kellett -
e gondolkozni azon, hogy elvállalja a feladatot, vagy három 
évvel ezelőtti jelöltként ez egyértelmű volt, hiszen amikor 

indul a választáson egy személy, az nyilván tisztában van 
azzal, hogy könnyebb-nehezebb helyzetek egyaránt adód-
hatnak majd a munka során? 

- A felkérés elfogadását átgondoltam, ugyanakkor tudtam, 
hogy a képviselői megbízást vállalni fogom. Az ezt megelőző 
ciklusban, mint önkormányzati képviselő tevékenykedtem 
már, így tudom azt, hogy adódhatnak nehezebb döntéseket 
eredményező helyzetek. 

- Mi a véleménye az elmúlt hetekben kialakult helyzetről, 
annak kezeléséről, bízhat -e a lakosság az önkormányzatban, 
ami a tájékozódást és tájékoztatást illeti, hiszen döntési joga 
nem volt, nincs ebben a helyzetben a városnak. 

- Az önkormányzatot alkotó tagok mindnyájan a lakosság-
tól kapnak bizalmat és felhatalmazást erre a tisztségre, így 
elvárt a megfelelő tájékoztatás, információ áramlás a lakosság 
részéről. Az említett beruház köztudott, hogy nem helyben 
dőlt el, lehetőség volt arra, hogy a lakosság véleményének ki-
kérése nélkül döntsenek egy településünket érintő beruhá-
zásról, azonban azon leszek, hogy a továbbiakban, amint hiva-
talos tájékoztatást kapunk, információt bocsájtanak a rendel-
kezésünkre, azok hitelesen eljussanak az érintettekhez és ki-

- Dr. Szentirmai István polgármesterrel egy csapatban in-
dultunk 2019-ben, akkor közös terveket szőttünk. Úgy gon-
dolom, hogy a Polgármester úr eddig sem tétlenkedett, szá-
mos elképzelés megvalósult már, de természetesen nagyon 
sok feladat van még előttünk. Azt tartom a legfontosabbnak, 
hogy a legjobbat hozzuk ki az adott helyzetből. Biztosan nem 
lesz egyszerű, de azon kell dolgoznunk, hogy városunk fejlőd-
jön, és hogy az Ácsiak javát szolgáljuk.

- Mit üzen a város lakóinak, az ácsiaknak mint képviselő?
- Köszönöm Nekik a bizalmat, amit annak idején kaptam az-

által, hogy rám voksoltak. Nagyon remélem, hogy közösen 
meg fogjuk oldani az előttünk álló feladatokat. Problémáikkal, 
észrevételeikkel és kérdéseikkel keressenek bátran, igyek-
szem meghálálni a kapott felhatalmazást. 

- Lemondott képviselő helyére került a testületbe, amikor 
érkezett a jelzés illetve a felkérés, voltak -e aggályai, kellett -
e gondolkozni azon, hogy elvállalja a feladatot, vagy három 
évvel ezelőtti jelöltként ez egyértelmű volt, hiszen amikor 
indul a választáson egy személy, az nyilván tisztában van 
azzal, hogy könnyebb-nehezebb helyzetek egyaránt adód-
hatnak majd a munka során? 

- Nem a kialakult helyzet miatt voltak aggályaim, hanem a 
munkahelyemen történt változások miatt kellett gondolkod-
nom, a munkám ugyanis sok utazással jár, így azt kellett mér-
legelnem, hogy az mellett el tudom-e látni maximálisan a fela-
datokat.

- Mi a véleménye az elmúlt hetekben kialakult helyzetről, 
annak kezeléséről, bízhat -e a lakosság azönkormányzatban, 
ami a tájékozódást és tájékoztatást illeti, hiszen döntési joga 
nem volt, nincs ebben a helyzetben a városnak.

- Ha jól tudom, nem önkormányzati kompetenciáról beszé-
lünk. Úgy gondolom, hogy nekünk, képviselőknek, azon kell 
dolgoznunk, hogy az Ácsiak biztonságban legyenek és a város 
a befolyó adókból fejlődési pályára tudjon állni. Meglátásom 
szerint ugyanakkor a kommunikáción mindenképpen javítani 
kell. Az elmúlt időszakban született több olyan döntés is – pl.: 
bizottság áll fel képviselőkből, civilekből és az országgyűlési 
képviselőből; a megfelelő információk birtokában lakossági 
fórumot szervez az önkormányzat; - amelyeknek az célja, hogy 
a felmerült kérdésekre megnyugtató válaszokat kapjon a tele-
pülés összes lakója és a beruházás az Európai Uniós és a ma-
gyar előírásoknak egyaránt megfeleljen.

- Hogy érzi, milyen az új testület, mennyire lehet konstruk-
tív a munka?

- Letettük az esküt, túl vagyunk az alakuló ülésen, ami jó 
hangulatban telt. Úgy gondolom, mindenki a jó, a városunk 
javát szolgáló megoldásokat keresi majd. Bízom a konstruktív 
munkában.

- Milyen elképzelése van képviselőként az elkövetkező 
időszakra vonatkozóan?
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alakuljon a kölcsönös bizalom, amihez persze kellenek a képvi-
selő társaim és polgármester úr is. 

- Hogy érzi, milyen az új testület, mennyire lehet konstruk-
tív a munka? 

- Helyi lakosként a mindennapi életből többnyire ismerjük 
egymást képviselő társaimmal, úgy gondolom sikeres lehet a 
közös munka, hiszen az a fontos, hogy a lakosokat legjobb 
tudásunk szerint képviseljük. Tenni fogok érte és remélem 
céljaink révbe is fognak érni. 

- Milyen elképzelése van képviselőként az elkövetkező 
időszakra vonatkozóan? 

- A választások előtti egy év elegendő ahhoz, hogy tegyünk 
és a mindennapokat megkönnyítő feladatokat oldjunk meg, 

ugyanakkor kevés, hogy nagy volumenű dolgokat vigyünk vég-
be és ezáltal megfontolatlan ígéreteket tegyek. Igyekszem 
tettekkel bizonyítani és megoldást találni a hozzám bizalom-
mal fordulók problémáira, részt venni továbbra is a közösségi 
összefogàsokban. Igyekszem az intézmények vezetőivel jó 
kapcsolatot kialakítani a sikeres együttműködés reményében. 

- Mit üzen a város lakóinak, az ácsiaknak mint képviselő?
- Szeretném megköszönni a választáskor kapott szavaza-

tokat, hogy ennyien értékelték korábbi munkásságomat, amit 
ezzel az újabb eséllyel továbbra is legjobb ismereteim szerint 
kívánok folytatni és igyekszem olyan dolgokat véghez vinni, 
olyan döntéseket hozni, hogy rászolgáljak bizalmukra és kiala-
kuljon egy kölcsönös együttműködés.  

„Az idő igaz, s eldönti, ami nem az!”
Augusztus 20-án Államalapító Szent István király és az új kenyér ünnepén Dr. Szentirmai István polgár-

mester köszöntötte a város lakosságát az alábbi ünnepi godolatokkal.
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Tisztelt Ácsiak!
 A legutóbbi testületi ülésen előre 

tervezett program miatt, sajnos nem 
tudtam részt venni, azonban ezúton is 
gratulálok az esküt tett képviselőknek. 
Munkájukhoz sok erőt, kitartást és jó 
egészséget kívánok! Bízom benne, hogy 
a nehézségek ellenére az elkövetkező 
egy évben sikerül megvalósítani céljain-
kat, valamint összefogással és közös 
munkával meg tudjuk hálálni a belénk 
vetett bizalmat.

 Hajrá, Ács!

 Szépkorúak köszöntése Üzenet
90 éves Szűcs Béla Albertné
2023. május 19-én Ács Város pol-

gármestere és anyakönyvvezetője 
köszöntötte a 90-dik születés napján 
otthoná-ban Szűcs Béla Albertnét 
(Nyikus Erzsé-bet). 

A szépkorú kérte a jubileumi kö-
szöntését, melyet a 255/2008(X.21.) 
Kormányrendeletben foglaltak alap-
ján örömmel teljesített az önkor-
mányzat.

A köszöntés során Dr. Szentirmai 
István városunk nevében üdvözölte 
Erzsike nénit, és átnyújtotta számára 
az Orbán Viktor miniszterelnök által 
aláírt emléklapot, valamint egy aján-
dékkosarat.

90 éves Benke Józsefné
A szépkorúak jubileumi köszön-

téséről szóló 255/2008. (X. 21.) Korm. 
rendeletben foglalt kötelezettségé-
nek eleget téve és az érintett kéré-
sére Ács Város Polgármester Dr. 
Szentirmai István 2023. július 24-én 
köszöntötte 90. életévének betöltése 
alkalmából Benke Józsefnét. A szép-
korú részére Polgármester Úr átadta 
az Orbán Viktor miniszterelnök által 
aláírt emléklapot, és városunk nevé-
ben egy ajándékkosárat és virágot 
Erzsike néni számára.Nagy Tamás

alpolgármester

Üdvözlettel,
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Közlemény – Bamo Technology
nek megismerni, nem értünk egyet az 
általánosítással, hogy vannak, akik más 
beruházások alapján ítéljék meg vállala-
tunkat. 

Az általunk alkalmazott technológia 
semmivel nem veszélyesebb, mint egy 
átlagos gyógyszeripari beruházás, a-
melyből több is van, akár a fővárosban is. 

Bízom benne, hogy minderről – amint 
lezárultak a városvezetéssel erről folyó 
egyeztetések – Önök is meggyőződhet-
nek. 

Addig azonban, kérem, hogy ne adja-
nak hitelt a médiában megjelenő fél- és 
tévinformációknak. Ács számára ez a be-
ruházás hatalmas fejlődési potenciált 
hordoz, szeretnénk, ha közösen, együtt 
tudnánk dolgozni a benne rejlő lehető-
ségek kihasználásában, értéket teremt-
ve ezáltal a városnak is.

Vállalatunk elkötelezett az őszinte és 
transzparens információáramlás, vala-
mint a párbeszéd mellett.

Őszinte tisztelettel, 
   Sun Jun
  Bamo Technology Kft.

Tisztelt ÁCSIAK!
A tervezett üzemmel kapcsolatban, 

mint beruházó, az alábbi információkat 
szeretnénk Önökkel megosztani.

 
Vállalatunk elkötelezett amellett, 

hogy kommunikációja nyitott legyen és 
őszinte, ezért az általunk folytatott kom-
munikáció a projekt jelen fázisában elér-
hető összes információt transzparens 
módon tartalmazta.

A beruházást megelőző lakossági 
egyeztetésre az európai uniós szabályo-
zások miatt nem volt lehetőségünk. 
Több országot is megvizsgáltunk a folya-
mat során, míg végül két ország maradt 
versenyben, és Magyarországon belül is 
több települést felmértek szakembere-
ink. Ilyenkor azonban az uniós előírások 
értelmében csak az adott ország illeté-
kes hatóságaival folytathatunk kommu-
nikációt, szigorú titoktartás mellett.

Ez lesz vállalatunk első, Európában 
épülő katódüzeme, ennek megfelelően 
nem is rendelkezhetünk jelenleg euró-
pai referenciával a tervezett beruházás 
kapcsán, mindazonáltal referencia-beru-

házásként tekintünk erre a projektre. 
Nyitottak vagyunk arra, hogy bepillan-
tást nyújtsunk a gyártási folyamatok mű-
ködésébe, nemcsak a város vezetőinek, 
hanem a civil szervezeteknek, az ácsi la-
kosságnak is. Ennek menetéről jelenleg 
is zajlanak az egyeztetések a városveze-
téssel. Kínában is kiemelt figyelmet for-
dítunk a biztonságra, Ácson sem lesz ez 
másképp!

Vállalatunk elkötelezett amellett, 
hogy a méltán elismert magyar munka-
erőt előnyben részesítsük a beruházás 
során. Törekszünk arra, hogy már az épít-
kezés során is minél több helyi vállalko-
zásnak is lehetőséget biztosítsunk a pro-
jektben való részvételre. Ugyanakkor 
tisztában vagyunk azzal is, hogy az álta-
lunk alkalmazott technológia világvi-
szonylatban is újdonság, ezért készen 
állunk arra, hogy a kiváló magyar szak-
embereket továbbképzésekkel, számuk-
ra minden szakmai segítséget megadva 
felkészítsük a technológia használatára. 

Amellett, hogy megértjük, hogy az 
ácsi polgárok a tervezett üzemmel kap-
csolatban minél több részletet szeretné-

 TÁMAD A TÖRPE MINORITÁS! SZŰCS BÉLA ALBERT
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használja a gyár, azt is tisztítja és visszaforgatja. A gyár 42 hek-
táros területén esővízgyűjtő rendszer kerül kialakításra, ami 
megfelelő tisztítás után felhasználásra kerül, csökkentve a 
központi vízigényt. Az ipari szennyvíz kibocsájtása  a gyárnak 
nulla. 

- Az akkumulátor-gyártás és a katódanyag-gyártás két tel-
jesen különböző gyártási folyamat. A katódanyag-gyártás so-
rán két anyag kerül összesütésre. Az alapanyagok logisztikája, 
raktározása szigorúan szabályozott, elfogadott technológia 
alapján történik, többkörös biztosítással. Az N-M-C bekeverve 
érkezik Magyarországra, egy anyagként, nem minősül veszé-
lyes anyagnak. A lítiumsó veszélyes anyag, de az alkalmazott 
technológia, ami jelenleg a legfejlettebb, legmodernebb a 
világban, a garancia arra, hogy nincs valódi kockázata a katód-
gyártásnak. Kína ebben az iparágban világelső, a BAMO 
TECHNOLOGY 21 éve foglalkozik katódanyag-gyártással és a 
biztonság az alkalmazott technológia alapértéke. „Káros 
hatások” nem lehetnek, zártláncú gyártási technológiával 
készül a katódanyag a gyárban, a legmodernebb biztonsági 
rendszerek, szűrők, védőfelszerelések alkalmazásával.

- A BAMO TECHNOLOGY több európai ország közül válasz-
totta Magyarországot, és Magyarországon húsz lehetséges 
helyszínt néztek meg a vállalat képviselői, ezek közül esett a 
választás Ácsra, mert a meghatározó szempontok közül itt 
voltak a leginkább meggyőző adottságok, feltételek.

- Kína ebben az iparágban a világ előtt jár. Az autógyárak vá-
lasztják ki, hogy az ő akkumulátorukba ki legyen a katódbeszál-
lító. A BAMO-t választó autógyáraknak – BMW, VW, CITROEN – 
az európai előírásoknál is szigorúbb elvárásaik vannak a gyár-
tási technológiával és a felhasznált energiával kapcsolatban.  

- Az anyacég 29 éve van a piacon és 21 éve foglalkozik ka-
tódgyártással. Sok akkugyár megérkezett már az EU-ba, de 
ehhez kell a katód is. A három legnagyobb kínai katódgyár kö-
zött van a BAMO, a sorrend közöttük folyamatosan változik, 
de a másik kettő is megérkezett Európába, az egyik Finnor-
szágban, a másik Franciaországban épít gyárat. 

- A BAMO értékrendjében, filozófiájában a fenntartható-
ság kiemelt szempont, minden területen és a társadalmi fele-
lősségvállalás is prioritás. Ez utóbbinak megfelelően a BAMO 
nem csak az iparűzési adó és az építményadó megfizetésén  
keresztül támogatja ÁCS fejlődését, a helyiek életminő-
ségének javulását, de a társadalmi felelősségvállalás jegyében 
kiemelt programok és projektek finanszírozásával is hozzá 
kíván járulni Ács és a környék lakóinak fejlődéséhez, gyarapo-
dásához, jobb, egészségesebb életéhez.    

- Magyar tervezőkkel és magyar beruházókkal fog dolgozni 
a BAMO, lehetőséget biztosítva a helyi vállalkozások bevo-
nására. 

A megbeszélésen egyetértés alakult ki, hogy az önkor-
mányzat helyet biztosít egy BAMO-postaláda kihelyezéséhez 
az önkormányzat épületének mindenki által elérhető helyén, 
ahova bárki bedobhatja a beruházással kapcsolatos kérdéseit. 
A BAMO minden kérdésre írásban válaszolni fog, aki névvel és 
címmel kérdez, annak a címére küldik el a választ, a névtelen, 
de releváns kérdésekre az Ács Hírekben mellékletként 
megjelenő kiadványban fognak válaszolni. Lehetőség lesz egy 
központi e-mail címre is kérdéseket küldeni. 

A megbeszélés résztvevői hasznos javaslatként fogadták, 

Első összejövetelét tartotta a Dr. Szentirmai István ácsi pol-
gármester kezdeményezésére alakuló önkormányzati ad-hoc 
munkabizottság szerdán, Ács város önkormányzata tanácster-
mében.

A munkabizottság hivatalos megalakulásáról Ács Város 
Önkormányzatának következő testületi ülésén (várhatóan a 
2023. augusztus 21. hetén lesz) születik döntés. A mostani 
megbeszélésen a megjelentek megerősítették, hogy elfogad-
ják a felkérést és vállalják a munkát a bizottságban. Polgár-
mester úr tájékoztatása szerint a hiányzók is hasonlóképp nyi-
latkoztak, csak egyéb elfoglaltság, illetve nyári szabadságok 
miatt nem tudtak megjelenni. A bizottság várhatóan havi egy 
alkalommal ülésezik majd, de szükség esetén akár gyakrabban 
is. A civilek felvetését elfogadva támogatást kapott a javaslat, 
hogy augusztus 31-ig még maximum kettő fővel bővíthető a 
bizottság létszáma és a plusz tagok a beruházást fenntartá-
sokkal fogadók közül kerülnek ki. 

A BAMO TECHNOLOGY HUNGARY KFT megjelent képvise-
lői elmondták, hogy a hivatalos bejelentés óta a BAMO min-
dent megtesz a transzparens, hiteles tájékoztatásért. Ezt leg-
utóbb az ATV HETI NAPLÓ adásában is pozitív példaként emlí-
tette a szerkesztő-riporter, miután a BAMO képviselői voltak 
az elsők, akik a magyarországi akkumulátor-ipari beruházók 
közül exkluzív interjút adtak egy országos televíziónak.

A BAMO az első pillanattól kezdve támogatta egy munka-
bizottság felállítását, amely állandó fóruma lehet a konstruk-
tív párbeszédnek, a folyamatos információcserének a lakos-
ság és a beruházó között az önkormányzat koordinálásával. A 
BAMO vállalta, hogy a bizottság munkájában tagként vesz 
részt a vállalat képviselője és a BAMO kommunikációs part-
nerének megbízottja. 

Kérdésekre válaszolva Fülöp Ferenc a Bamo Technology 
Hungary Kft közkapcsolati igazgatója elmondta, hogy 

- A BAMO a közeljövőben független céggel elvégezteti Ács 
és a környező települések átfogó környezeti állapotfelmérést 
– a víz, a szennyvíz, a talajvíz, a levegő minőségének auditá-
lását –, hogy a következő években, a hasonló, rendszeresen el-
végzendő felmérések eredményeit legyen mihez hasonlítani. 
Itt javaslatként felmerült a civilek képviselője részéről, hogy 
hasznos és megnyugtató lenne a lakosok körében is hasonló 
állapotfelmérést végezni, különösen a vérben kimutatható 
nehézfémekre, de többen jelezték, hogy ez nehezen kivitelez-
hető és sok egyelőre megválaszolhatatlan kérdést is felvet a 
megvalósítás sikeressége, hitelessége. 

- Az építkezés és a gyár működése nem fogja terhelni az 
Ácson áthaladó forgalmat, mert az M1-es autópálya másik ol-
dalán valósul meg a beruházás és a logisztika is az autópályán 
történik. 

- A gyár működéséhez szükséges munkaerőt a BAMO első 
körben a régióból toborozza, majd koncentrikus körökkel ha-
ladva bővítik a toborzásba bevont területek nagyságát, a fel-
vidéki magyarok is a potenciális munkavállalók közé tartoznak. 
Természetesen, ha nem sikerül így megoldani a szükséges 
munkaerőt, akkor külföldről is toboroz a cég, de bizonyos te-
rületeken 2-3 év is van a megfelelő munkaerő megtalálására, 
ezért már augusztusban tárgyalásokat  kezdeményez a BAMO 
magyarországi egyetemekkel és szakképzési intézményekkel.

- Az ÉDV-vel folytatott előzetes tárgyalások alapján a szük-
séges vízigény biztosítható, azért is, mert a vizet csak hűtésre 
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hogy a megalakult munkabizottság kérje majd fel a NEST 
Communications Kft-t egy átfogó – online és fókuszcsoportos 
– közvélemény kutatásra, amit a NEST térítésmentesen elvé-
gez a munkacsoportnak, hogy legyen egy átfogó, hiteles kép a 
helyi lakosok vélekedéséről, illetve, hogy mit tartanak a város 
fejlődése, az életminőségük javítása szempontjából a legfon-
tosabb fejlesztéseknek. A megbeszélés folyamán végig 
nagyon aktív két civil kép-viselő Fekete Attila és Vízkeleti Péter 
több kérdést, lakossági felvetést is megfogalmazott, de a 
megbeszélés végén megköszönték a tájékoztatást, elismerő-
en nyilatkoztak a hallott információkról és a BAMO kommuni-
kációját korrektnek, minden szempontból elfogadhatónak és 
megnyugtatónak minősítették.  

A munkacsoport tagjai: Dr. Szentirmai István (polgármester 
– Ács), Dr. Fülesné Balogh Anita (jegyző – Ács), Nagy Tamás 
(alpolgármester – Ács), Héregi Péter (képviselő – Ács), 
Gerencsér István (képviselő – Ács), Csuka László (képviselő – 
Ács), Pólya Mária (Bakancsos Klub), Szűcs Attila (Polgárőrség), 
Horváth János (Motor Raicing), Büki Zsolt (Adventi Angyalok), 
Fekete Attila (civil), Vízkeleti Péter (civil), Dr. Horváth Klára 
(polgármester – Bábolna), Toma Richárd (polgármester – 
Bana), Hajduné Farkas Erika (polgármester – Nagyigmánd), 
Pécsvárady Attila (polgármester – Kisigmánd) Fülöp Ferenc 
(közkapcsolati igazgató – BAMO), Siklós Erik (PR-igazgató – 
NEST).

Kútamnesztia
a 2024. január 1. előtt engedély nélkül létesített kutak fennmaradásának

vízgazdálkodási bírságmentességéről

teljesülnek, az eljáró hatóság a Győr-
Moson-Sopron Vármegyei Katasztrófa-
védelmi Igazgatóság Területi Vízügyi Ha-
tósága lesz (9021 Győr, Árpád u. 28-32., 
tel.: 06 96/518-297).

- nem éri el az első vízzáró réteget,
- vízkészletvédelmi szempontból 

nem védendő területen található a kút.

A kutak engedélyezésével a meglévő 
kutak legalizálásával kapcsolatos tudni-
valókat a csatolt táblázat foglalja össze.

Amennyiben a fenti feltételek nem 

Az új szabályozás szerint, ha teljesül a 
három kardinális feltétel, akkor a háztar-
tási kút tulajdonosának nincs teendője. 
A három feltétel pedig, amely a fennma-
radási engedélyezés alóli felmentést 
biztosítja:

- a kút mélysége nem haladja meg az 
50 métert,

10

Új világítás a Gyár utcában
Ács önkormányzata számára fontos, hogy az egekbe szö-

kött energia árakat megpróbálja redukálni, ezért olyan intéz-
kedések meghozatalára van szükség, ami ezt elősegíti.  Ennek 
egyik módja a közvilágítás fokozatos korszerűsítése, ami most 
a Gyár utcában valósult meg. Az ajánlattevők közül a tatai 
Fénysport Lux Kft.-t választotta ki a testület, ők végezték el a 
munkát. Első körben a Gyár utca világításának a korszerűsí-
tését tűzte ki célul az önkormányzat, mert a vasúthoz járók 

miatt itt a legnagyobb a forgalom. 35 db LED lámpatest lett 
felszerelve, és öt LED lámpa át lett helyezve olyan helyekre, 
ahol hiányos volt a megvilágítás. Ezek a lámpák energiataka-
rékosak, valamint az éjszakai órákban, amikor kicsi a mozgás 
50 %-kal csökkentik a teljesítményüket. Mivel jelentős a for-
galom így a megvilágítás a szabvány szerinti. A város célja to-
vábbra is az, hogy az anyagi helyzet függvényében mindig 
újabb utcák közvilágítását lehessen korszerűsíteni.
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A kenyér lelkének ismerője
a gyermekeiknek, s véleménye szerint 
mennyire fogékony a mai generáció a 
hagyományaink iránt?

- Fontosnak tartom a hagyománya-
inkat. Tót faluból származom, ahol a mai 
napig őrzik a régi hagyományokat. Csa-
ládom hagyományait is tovább őrzöm és 
gyermekeimnek is tovább szeretném ad-
ni. Például mindhárom gyermekem a 
családi keresztelő takaróban lett meg-
keresztelve, melyben minden gyermek 
az elmúlt 130 évben a családból. Régi ha-
gyományos falusi süteményeket sütünk 
ünnepekre, több alkalommal a csalá-
dunk barátaival közösen készítettük el a 
hagyományos tót süteményeket.

Mik a jövőbeli tervei? Szándékozik-e 
a későbbiekben esetleg magasabb 
szinten, hivatásszerűen foglalkozni a 
hobbijával?

- Volt idő, amikor „hivatásszerűen” 
foglalkoztam a sütéssel. Falusi lakodal-
mak előkészületeiben vettem részt. A 
nagytételben való sütést nem tervezem 
újra elkezdeni. A családomnak, baráta-
inknak szívesen sütök, ezen felül termé-
szetesen továbbra is támogatom a váro-
si rendezvényeket.

Ácsra házassága révén érkezett, így 
Ön nem tősgyökeres ácsi, de választott 
Otthona városunk. Hogy érzi itt magát? 
Sikerült beilleszkednie?

- Úgy érzem, hogy sikerült beillesz-
kednem, bár nem élek nagy társadalmi 
életet. Többnyire a családdal vagyok ott-
hon, próbálunk minél több időt együtt 
tölteni ebben a rohanó világban.

pedig a fogathajtó versenyen, arató na-
pon, református bálon kóstolhatták 
meg az általam készített kenyereket, po-
gácsákat. Férjem édesapja emlékére 
rendezett fogathajtó verseny alkalmával 
egyértelmű volt, hogy családként ezt 
felajánljuk, hogy ezzel az apró gesztussal 
támogassuk a lovas sportot.

Nagyobb rendezvényekre nagyobb 
mennyiség szükségeltetik. Ki az, akire 
ilyenkor számíthat, aki Ön mellé állva 
veszi ki a részét a sütkérezésből? Gyer-
mekei szoktak Önnek segíteni?

- A 25 kg sajtos pogácsa és a 4 db 2,5 
kg-os parasztkenyér elkészítésében 
édesanyám és nagymamám is segített. 
Sajnos a mostani generáció egyelőre 
nem érdeklődik a sütés iránt. Remény-
kedem benne, hogy felnőtt korukban 
odajönnek hozzám és elsajátítják, mint 
annak idején én a nagyszüleimtől.

Fontos Önnek a hagyományőrzés. Mi 
az, amit mindenképpen át szeretne adni 

Nagyon szép hobbit választott ma-
gának Balázs Csenge, melynek köszön-
hetően nem csak Családja, de az ácsiak 
is különlegesen finom falatokat kóstol-
hatnak egy-egy városi rendezvényen. A 
kenyérsütés szeretetéről, és hobbija 
kezdetéről mesél az ácsi Édesanya, aki 
jelenleg a legkisebb fiukkal van otthon. 

- A sütés szeretete gyermekkorom-
ban alakult ki. Nagyszüleim közösen sü-
töttek a konyhában, kiknek én is segít-
hettem. A közösen készült finomságok 
pedig még jobban ízlettek. Sütés köz-
ben, ezen szép emlékek a mai napig 
eszembe jutnak.

Több rendezvényt is támogat fela-
jánlásával. Hol kóstolhatták a résztve-
vők az Ön által sütött finom falatokat 
és honnan a jótékonykodás ötlete?

- A 2021-ben megrendezett fogathaj-
tó versenyre sütöttünk első alkalommal, 
25 kg sajtos pogácsát és 4 db 2,5 kg-os 
parasztkenyeret készítettünk. 2022-ben 

A tetőcsere után tovább folytatódhat a kastély teljes felújítása
Újabb mérföldkőhöz érkezett a kas-

tély felújításának lehetősége. Az úgyne-
vezett határon átnyúló INTERREG pályá-
zat keretében valósulhat meg a további 
rekonstrukció, ezzel kapcsolatban foly-
tatott egyeztetést a közelmúltban Dr. 
Szentirmai István polgármester. A pro-
jektben Ács felvidéki partnere Komá-
rom-Szentpéter lesz. Ott is áll egy a Zichy 
család által épített kastély, amit szeret-
nének felújítani és a pályázat erre pár-
ban ad lehetőséget. 

-Mi a falak átvágásos módon történő 
szigetelését, nyílászárók cseréjét a külső 
homlokzat teljes renoválását, belső fes-
tést, a padozatok műgyantás felújítását, 
villanyszerelési munkálatokat és az eme-
leten a mosdók felújítását szeretnénk 
megvalósítani. A tervek és a költségve-
tés elkészült, ez alapján fogják a pályá-
zatírók az anyagot összeállítani és be-
nyújtani. A döntés előre láthatólag de-
cemberben lesz – tájékoztatta az Ácsi 
Híreket Polgármester Úr.
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 Rendőrségi Hírek
Biztonságban a gyalogosok és kerékpárosok!

A kerékpár tartozékai: 

A kerékpár lopások megelőzése 
érdekében

Mindig legyen lezárva a bicikli, még 
akkor is, ha csak pár pillanatra hagyja ma-
gára! Az sem mindegy, hogy hogyan zár-
ja le a lakattal a kerékpárját. Lehetőleg a 
kereket, vázat, illetve a láncot is rögzítse 
a lakat, mert egyéb esetben könnyű pré-
da lehet a bicaj!

Nagyon fontos a lakat minősége is. Az 
elkövetők számos technikát alkalmaz-
nak annak érdekében, hogy az olcsónak 
számító sodronylakatokat leküzdjék, 
például erővágóval, feszítővassal. A vas-
tag lánc sem nyújt megfelelő védelmet, 
ha a rajta lévő zárszerkezet könnyen ki-
nyitható. A hagyományos kulcsos zárak 
nem jelentenek nagy akadályt egy profi 
tolvajnak – ugyanez vonatkozik a szám-
záras vagy körkulcsos zárakra is. Ajánlott 
fúrott/lapos kulcsosat vásárolni, mert 
ezeket hagyományos – zárfésűs – meg-
oldással nem lehet kinyitni.

Ha megfelelő a védelem és helyesen, 
több ponton is rögzít a lakat, akkor is tö-
rekedni kell arra, hogy jól látható, for-
galmas helyen legyen a bicikli! Soha ne 
kis, eldugott sikátorban hagyjuk ott, 
mert ez is lehetőséget kínálhat az elkö-
vetőknek!

A kerékpáron – ha lehetőség van rá – 
ne hagyjunk értékeket, például lámpá-
kat, kilométerórát, esetleg GPS-t, mert 
azokat könnyűszerrel megszerezhetik a 
tolvajok!

Regisztráltassa a biciklijét a „Bike 
Safe” programban, ahol a rendőrség 
adatbázisába rögzítik a kétkerekű ada-
tait, amely lopás esetén megkönnyíti a 
felderítést!

· Ne lépjenek hirtelen az úttestre, 
mindig legyenek körültekintőek.

Tanácsok kerékpárosoknak:
· Kerékpárral kerékpárúton, vagy az 

úttest jobb szélén lévő kerékpársávon, 
ahol ilyen nincs a leállósávon vagy az út-
padkán, végső esetben az úttest jobb 
szélén közlekedjenek!

· Kerékpárjukat kellően világítsák ki, 
és éjszaka, korlátozott látási viszonyok 
között lakott területen kívül vegyék fel a 
láthatósági mellényüket! Ellenőrizzék le 
a kötelező felszerelések meglétét és 
működőképességét!

· A kerékpár csomagtartóján, vázán, 
illetve a kormányon személyt szállítani 
tilos! 16 évnél idősebb személy szállíthat 
maximum 10 éves gyereket a kerékpár 
pótülésén. A kerékpárra gyermekülés 
olyan módon szerelhető fel, hogy az ülés 
és a rajta ülő gyermek a vezetőt a kilá-
tásban és a vezetésben ne akadályozza, 
a kerékpár világító- és jelzőberendezé-
seit ne takarja. A vezető háta mögött 
közvetlenül elhelyezett gyermekülés az-
zal a feltétellel megengedett, hogy hát-
támlával és a gyermek méretére beállít-
ható, általa ki nem kapcsolható, a kibú-
jást minden körülmények között mega-
kadályozó utasvisszatartó rendszerrel 
van ellátva.

· Kerékpárral kerékpárúton, vagy az 
úttest jobb szélén lévő kerékpársávon, 
ahol ilyen nincs a leállósávon vagy az út-
padkán, végső esetben az úttest jobb 
szélén közlekedjenek!

· Kerékpár csomagtartóján, vázán il-
letve a kormányon személyt szállítani 
tilos!

Mint a gyalogosok és mint a kerék-
párosok tegyenek meg mindent a saját 
észlelhetőségük érdekében, szürkület-
ben, sötétben viseljenek világos ruhát, 
illetve lakott területen kívül, éjszaka 
vagy korlátozott látási viszonyok mel-
lett a fényvisszaverő mellény haszná-
lata kötelező. Továbbá a kerékpárosok 
a kerékpárjukat kellően világítsák ki 
továbbá ellenőrizzék le a kötelező fel-
szerelések meglétét és működőképes-
ségét. 

Pogrányi Zsolt r. százados az Ács-
Bábolna Rendőrőrs Őrsparancsnoka hív-
ja fel a figyelmet és tájékoztatja a lakos-
ságot a gyalogosok és kerékpárosok 
közlekedéseinek szabályaira:

A nyár beköszöntével egyre több 
gyerekre kell számítani útjainkon, akik 
akár gyalogosan, akár kerékpárral 
vesznek részt a közlekedésben. A bal-
esetek megelőzése érdekében kérjük, 
hogy fogadják meg alábbi tanácsain-
kat! 

Tanácsok gyalogosoknak:
· Fontos, hogy a közlekedők legyenek 

tisztában a gyalogosok közúti közleke-
désére vonatkozó KRESZ szabályokkal és 
tartsák is be azokat!

· A gyalogosnak a járdán kell közle-
kednie! Ha járda nincs kiépítve, akkor 
haladjanak a leállósávon, útpadkán, vagy 
kerékpársávon!

· Csak ott kelljenek át az úttesten, 
ahol arra a jogszabály (KRESZ) lehető-
séget teremt! Legbiztonságosabb, ha a 
kijelölt gyalogos-átkelőhelyen, a forga-
lomirányító fényjelző készülék zöld jel-
zésére haladnak át. Ha gyalogos-átkelő-
hely nincs a közelben, akkor lakott terü-
leten belüli főútvonalon a járda meg-
hosszabbított vonalában kelljenek át az 
útkereszteződésben! 

· Olyan helyen, ahol a járművekkel 
szemben nincs elsőbbségük, csak akkor 
lépjenek az úttestre, ha meggyőződtek 
arról, hogy áthaladásukkal a járműfor-
galmat nem zavarják! Különösen nagy 
figyelmet fordítsanak az átkelésére 
akkor, ha több sávos úton haladnak át! 
Hasonlóan járjanak el az olyan utak ese-
tében, ahol az átlagosnál magasabb a 
járművek haladási sebessége!

Változás a futball szakosztály élén
vállalta a szakosztály vezetését. A kitar-
tó, lelkiismeretes és szívós munkának 
meglett az eredménye. Az utánpótlás-
nál aranyérmes és bronzérmes csapatok 
is voltak!

A futball szakosztály vezetője Józsa 
Sándor lemondott szakosztályvezető 
posztjáról, miután munkahelyi elfoglalt-
ságát nem tudja megváltozott beosztá-
sa miatt összeegyeztetni a sporttevé-
kenységgel Ács város polgármestere-
ként szeretném megköszönni öt éves 
munkáját, mert egy nehéz helyzetben 

Dr. Szentirmai István
polgármester
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30 éve járja az útját a Természetjáró Bakancsos Klub
BALOGH ATTILA

Alakulásának harmincadik évfordulóját ünnepli az ácsi Természetjáró Bakancsos Klub. A kilencvenes évek elején 
baráti társaságként indult, majd civil szervezetté alakult közösség vezetője, elnöke a kezdetektől Tóth János, akit 
sokan csak „Bakancsos” Janiként ismernek. Az elmúlt évtizedek történéseiről, tanulságairól és a lehetséges jövőképről 
beszélgettünk a Bakancsosok vezetőjével.
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Bors Judit kézműves tábor
és porcelánfestés, ékszerkészítési mó-
dok, textilfestés- batikolás voltak.

Ezeket egészítettük ki egyszerűbb 
papír dekorációkkal, ha maradt rá idő. 
Szép-egyedi alkotások, dekorációk szü-
letettek, amelyekkel szívesen dekorálják 
szobáikat vagy adják ajándékba.

Az utolsó 10 évben mindig olyan kö-
zépiskolás segítőim voltak, akik gyerek-
ként maguk is hozzám jártak kézműves-
kedni vagy rajzolni, festeni. Ezért már jól 
ismerik a kézműveskedés menetét, szak-
mai fortélyait vagy az ebédeltetésnél 
szükséges  tennivalókat.

Szeretném felsorolni idei segítőim 
nevét, akik egymást váltva tették haté-
konyabbá, gyorsabbá a munkát: Palkó 
Dóra, Nagy Kitti, Szendi Anna, Pulai 
Laura, Péczi Virág, Féli Eszter és Boglárka 
– Köszönöm a munkátokat!

Az is hagyomány már, hogy az ácsi 
pékségek, élelmiszer boltok is konforto-
sabbá teszik kis kézműveseink napjait a 
felajánlott péksütikkel, üdítőkkel, ször-
pökkel.

A szülők közül Szombathy Theodóra, 
Mátyás-Hajnal Krisztina felajánlásait, a 
Lipóti és Brotnetti Pékség, a Varga ABC, 
a CBA/ Príma boltok segítségét köszö-
nöm. A Piskóta Kávéház tulajdonosai és 
munkatársai gyerekbarát szolgáltatása-
ikkal és anyagi támogatással is segítet-
ték a tábort. Köszönjük!

festett üveget, nemezelt velünk csörgős 
labdát.

Idén minden nap megismertünk – kö-
rüljártunk 1-1 érdekes kézműves techni-
kát-témát-ebből mindenki életkorának 
megfelelő nehézségű feladatot oldha-
tott meg. Ezek a technikák a különböző 
felületekre történő ragasztás, dekupá-
zsolás, nemezelés- tűnemezelés, üveg 

2010 óta tartottam minden nyáron 
kézműves tábort, -hetet az érdeklődő 
gyerekeknek. Évek óta úgy alakult, hogy 
Ácson lakó nagyszülők külföldön vagy 
hazánkban máshol lakó unokái is részt 
vettek ezen: idén ácsi, budapesti, komá-
romi, szigetközi, szombathely környéki 
ifjú kézműveseink is voltak. Bors Judit 
lányának Illés Andreának nagyobbik fia is 

BAZSÓNÉ NAGY MARIANNA

A Bartók Béla Művelődési Ház nevében szeretnénk köszönetet mondani Bazsóné 
Nagy Mariannának és férjének Bazsó Istvánnak, valamint önkéntes segítőiknek, hogy az 
idei évben is szervezték és lebonyolították a Bors Judit tábort a gyerekek örömére.

Balogh Attila  

Cél: még több érdeklődőt bevonni a mozgásba, a Kinizsi kötelékébe
-beszélgetés Kocsis Zsenivel a szakosztály új elnökével

-2023.július 1-jével történt meg a vál-
tás a klub élén, miután Sipos István ex-
elnök úr korábban bejelentette, hogy 
távozik. Nem titok, hogy felmerült sok 
jelölt, különböző okokra hivatkozva 
mégsem vállalta senki a feladatot. 
Ezután keresett meg Polgármester Úr. 
Első körben kettős elnökséget szeret-
tünk volna, mivel azonban egy státusza 
volt a Művelődési Háznak, egyedül vállal-
tam, megosztva a feladatokat a Szakosz-
tályvezetőkkel.  Első sorban a kézilabda 
és a labdarúgás szakosztályokban, – itt a 
TAO-s pályázatok miatt – nagyon komp-
lex a feladatkör és sok mindenre kell 
figyelni.

Munka mellett vállaltam, hiszen van 
egy főállásom, amit nem szeretnék fel-
adni, a mindennapi megélhetésünkhöz 

Nagy múltú egyesülete a városnak a KINIZSI, ami fennállása óta megélt sikereket, kudarcokat, és bár az elmúlt 
időszak sem volt gondtalan, szép eredmények is születtek. Élén vezetőváltás történt, Sipos István (Sipi) távozott, egy 
országos szervezet vezető tisztségviselője lett, helyét pedig Kocsis Zseni vette át, akit terveiről kérdeztünk.
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KÖSZÖNJÜK SIPI!
Irányítottad az egyesületet, belerak-

tad szíved-lelked, szabadidőd, és szak-
mai tudásod, amiért nagyon hálás va-
gyok.

Egy szépen prosperáló szervezetet 
hagytál magad után, és számítok arra, 
hogy nem fogsz eltávolodni teljesen tő-
lünk még úgy sem, hogy tudom: komoly 
megbízás ért, az Országos Sakkszövet-
ség főtitkára lettél.

Köszönöm Neked ezeket az éveket, 
Ács nem felejti el azokat, akik tettek, 
tesznek érte, és azt hiszem azok sem 
felejtik el Ácsot, akik valamiben az élen 
jártak, ahogy Te!

Kívánom, hogy az a szerénység, em-
beri tisztesség, és munka iránti alázat, 
ami Téged jellemez, generáljon sok 
sikert ott, hol majd kamatoztatni fogod, 
de első sorban Te érezd ennek semmi-
hez sem fogható élményét!

tül, annak irányításával lehetővé, hogy 
sportoljon, hogy sikerélményhez jusson, 
hogy örömforrást találjon, a hozzátarto-
zóknak, családnak, sportbarátoknak, 
hogy szurkolhassanak.

Tisztelt Sipos Úr!
Kedves Sipi!
Engedd meg nekem a személyes és 

közvetlen hangnemet, hiszen sokkal job-
ban ismerjük egymást és tiszteljük ah-
hoz, hogy ezt kölcsönösen megtehes-
sük.

Lezárult egy időszak az életedben, 
ami fontos volt, ami sokat adott ennek a 
városnak, a közösségnek, sok-sok ácsi 
sportbarátnak, és tudom, hogy Neked is.

Amikor a végére érünk valaminek, 
számot vetünk, és sokszor van úgy, hogy 
a mérleg nyelve nincs egyensúlyban, az 
idő fogja majd a két serpenyőt egy szint-
be hozni, mert emberek vagyunk, sok-
félék, mert a világ körülöttünk bonyolult 
és sokszor le kell bennünk ülepedni még 
a jónak is, hogy képesek legyünk örülni 
neki.

Nagyon sokat köszönhetünk Neked 
és én most, mint polgármester, de úgy is, 
mint egy ácsi a városból, ezt szeretném 
ki is fejezni.

Sok éven át, sok száz felnőtt, gyerek, 
fiatal számára tetted a KINIZSIN keresz-

Dr. Szentirmai István
polgármester

Eredmények PAPP-ZÁVOCZKY GEORGIA
RG szakosztályvezető

Június 1-4. között rendezte meg a 
Magyar Ritmikus Gimnasztika Szövet-
ség és a Magyar Diáksport Szövetség a 
Ritmikus Gimnasztika Diákolimpia Or-
szágos Döntőjét, ahol az Ácsi Gárdonyi 
Géza Általános Iskola két csapata is 
sikeresen mutatkozott be.

A 0. korcsoportos csapat (Bolla 
Boglárka, Éri Dorka Hanga, Rózsási Luca, 

Szigeti Luca) szabad gyakorlatot muta-
tott be, amivel a dobogó legmagasabb 
fokára állhatott fel, míg a II. korcsopor-
tos csapat (Horváth Panni, Mismás-
Gulyás Róza, Ponty Alexa Vivien, Rácz 
Luca Kamilla) 4. helyezést értek el karika 
gyakorlatával!

Felkészítő: Varga Petra

ez elengedhetetlen. Ehhez szorosan 
kapcsolódik az is, hogy a Kinizsi vezeté-
sét, irányítását inkább szívügyemnek 
tekintem. Polgármester Úrral egyetér-
tettünk abban, hogy mindenképpen 
olyan vezető kerüljön az egyesület élére, 
aki szívén viseli a sorsát és ennek szelle-
mében irányítja.

Biztosított arról, hogy az Önkor-
mányzat továbbra is támogatja majd az 
Egyesület munkáját és segít, amiben 
csak tud.

Mindkét lányom kézilabdázik, így 8 
éve veszek részt segítőként az utánpót-
lás csapatok napi életében, szervezési 
feladataiban. Ez persze csak a felszín, 

mélyen be kell ásnom magam a szakosz-
tályok munkájába.

Lassan 100 éves lesz a Kinizsi, jelen-
leg kb. 300 tagot számlál, ebből 100-
120, akik a kézilabdában és a fociban ak-
tívak, a többi tagság megoszlik a tenisz, a 
sakk, a lovas, a lövész, a pingpong és a 
ritmikus gimnasztika szakosztályok kö-
zött.

Nagyon támogató a közeg, sok segít-
séget kapok, így a kezdetekben ez nél-
külözhetetlen is, sok az ismeretlen do-
log, folyamat, nagyon sok új emberrel 
kell együtt dolgozni. Mindenkinek meg-
vannak a kialakult szokásai, munkafolya-
matai és első körben nekem kell hozzá-

juk alkalmazkodnom, míg kialakítunk 
egy közös menetrendet a működés 
fenntartása érdekében.

Céljaim között szerepel elsősorban 
az, hogy még többeket bevonzzunk a 
sport körforgásába helyi szinten, de akár 
a környező településekről is, erre az 
utóbbi 1-2 évben számos példa is van, 
másodsorban olyan támogatókat sze-
retnék találni, akik hasonló gondolko-
dásmóddal rendelkeznek, fontosnak 
tartják a mozgás szerepét és ebben akár 
segítséget is tudnak nyújtani a mai ne-
héz helyzetben – mondta el lapunknak 
terveit Kocsis Zseni szakosztály elnök.
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